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Schoolstraten  -  Budgettering

Het aantal zwaargewonde fietsers en fietsdoden baart zorgen. Terwijl het totaalaantal 
doden en zwaargewonden in het verkeer terugliep met bijna 33% in de periode 2009-
2016 nam het aantal zwaargewonde fietsers en fietsdoden in diezelfde periode met 3% 
toe. Het aandeel fietsers in het totaalaantal dodelijke en zwaargewonde slachtoffers 
steeg zo van 18,4% in 2005 tot 28,7% in 2016. Vele kinderen durven daardoor niet meer 
met de fiets naar school, omdat ze net op die weg aan heel wat mogelijke gevaren 
worden blootgesteld.

Mogelijke actiepunten om de verkeersveiligheid in de schoolomgeving te verhogen, zijn 
bijvoorbeeld:
 zwaar vrachtverkeer niet langer toelaten op momenten dat ouders hun kinderen 

afzetten en ophalen aan de school;
 het budget voor fietspaden verdubbelen van 100 naar 200 miljoen euro per jaar;
 kruispunten conflictvrij maken;
 de pakkans in de zone 30 verhogen;
 autovrije straten voor en na de schooluren.

De minister van Onderwijs startte haar campagne ‘Paraat voor de Schoolstraat’ en wil 
daarmee vooral sensibiliseren om de verkeersveiligheid rond de scholen te verhogen. De 
verkeerschaos aan de schoolpoort is immers iets waarover iedereen zich zorgen maakt.

Tot slot springt ook minister Weyts op de kar. Hij wil steden en gemeenten een duwtje in 
de rug geven om de verkeersveiligheid in de buurt van scholen te verhogen en legt 
hiervoor 20 miljoen euro extra op tafel. De bedoeling is dat voor elke euro die steden en 
gemeenten zelf investeren in een veilige schoolomgeving, Vlaanderen hetzelfde bedrag 
nog eens bijpast. Door geld op tafel te leggen, hoopt hij dat de ogen van de toekomstige 
beleidsmakers (verder) opengaan. Wie wil investeren in een veilige schoolomgeving, 
krijgt daarvoor geld. Die 20 miljoen moet echter wel over alle 300 steden en gemeenten 
verdeeld worden.

1. Is het bedrag van 20 miljoen euro voor schoolstraten een deel van het 
investeringsprogramma? Indien ja, wat werd er dan geschrapt zodat die 20 miljoen 
vrijkwam?

2. Welke kosten denkt de minister allemaal te moeten maken?

3. Hoe kan een school of gemeente zich kandidaat stellen om een autovrije straat te 
worden?



4. Hoeveel scholen wil de minister hiermee bereiken?
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1-2+4.De nodige middelen zullen vanaf 2019 worden vrijgemaakt vanuit het 
verkeersveiligheidsfonds. Het reglementair kader zal tegen die datum uitgewerkt 
zijn.

3. Als een school een schoolstraat wil invoeren, dient zij daarvoor aan te kloppen bij de 
wegbeheerder. In heel wat gevallen zal dit de gemeente zijn.

De gemeente moet voor de maatregel een aanvullend reglement op het wegverkeer 
opmaken. Ter plaatse zal immers signalisatie met verordenend karakter moeten 
worden aangebracht, namelijk een toegangsverbodsbord (bord C3) met onderbord 
dat voorziet in:
- de concrete uren tijdens dewelke de schoolstraat geldt; 
- de uitzonderingen voor bepaalde weggebruikers die wel toegang hebben (zoals 

fietsers, voertuigen van bewoners, etc.).

In de praktijk wordt deze signalisatie aangebracht op nadarhekken.


